



Diversity and women's health: a call for papers

Significant progress has been made in Canada over the past decade in addressing the unique experiences and needs of women in their interactions with the health care system. There has also been an increased awareness of the shortcomings of conventional approaches to medical research and education in addressing the specific needs of women in relation to health and health care. However, in working to advance the health of women, we must also recognize the extreme diversity within this patient group. We need to address the differences in health status, access to health care and health care outcomes that affect women who are set apart from the dominant culture by virtue of ethnic, cultural, sexual, sociopolitical or economic differences. This requires a working framework based on mutual respect and safety, one that acknowledges the wisdom, strength and creativity of the women whose health we are trying to promote. It requires a willingness to listen and to allow communities to set their own priorities. Finally, it requires an awareness of the wider social, economic and environmental contexts that perpetuate inequities in health status. Both the integrity and the success of our efforts will depend to a large extent on our ability to effect change in all of these areas.

In 1998 *CMAJ* will devote a special issue to the theme of diversity and women's health. We invite original research papers, descriptive reports of innovative approaches and programs, and personal accounts of physicians' experiences. We welcome inquiries about possible submissions. Completed articles should be submitted according to our Instructions for Authors, published in the first issue of each volume and posted on our Web site (www.cma.ca/journals/cmaj/author.htm). The deadline for receipt of manuscripts is Mar. 1, 1998.

John Hoey, MD

Editor-in-Chief, *CMAJ* / Rédacteur en chef, *JAMC*
800 663-7336 x2118 • 613 731-8610 x2118

Co-Editors, Diversity and Women's Health special issue
Corédactrices, numéro spécial «Diversité et santé des femmes»

Penny Ballem, MD

Vice President, Programs and Services
Vice-présidente, Programmes et services
BC Women's Hospital and Health Centre, Vancouver

Diversité et santé des femmes : appel de communications

On a fait beaucoup de progrès au Canada depuis une décennie dans la façon d'aborder les expériences et les besoins particuliers des femmes dans le système de soins de santé. On a aussi pris davantage conscience que les approches classiques de la recherche et de la formation médicales abordaient mal les besoins spécifiques des femmes en matière de santé et de soins de santé. Toutefois, lorsqu'on travaille pour améliorer la santé des femmes, on doit aussi admettre l'extrême diversité de ce groupe de patientes. Nous devons réduire les écarts au niveau de l'état de santé, de l'accès aux soins de santé et des résultats des soins de santé chez les femmes qui sont mises à l'écart de la culture dominante à cause de différences ethniques, culturelles, sexuelles, socio-politiques ou économiques. Pour cela, nous devons nous doter d'un cadre pratique fondé sur le respect mutuel et la sécurité, un cadre qui tienne compte de la sagesse, de la force et de la créativité des femmes dont nous essayons de promouvoir la santé. Cela exige aussi la volonté d'écouter les collectivités et de leur permettre d'établir leurs propres priorités. Enfin, cela exige une sensibilisation au grand contexte social, économique et environnemental qui perpétue les inégalités de l'état de santé. L'intégrité et le succès de nos efforts reposeront dans une large mesure sur notre capacité à mettre en œuvre les changements dans tous ces domaines.

En 1998, le *JAMC* consacrera un numéro spécial au thème diversité et santé des femmes. Nous aurons donc besoin de communications originales, de descriptions d'approches et de programmes novateurs et de rapports de médecins sur les expériences qu'ils vivent. N'hésitez pas à nous poser vos questions sur les présentations éventuelles. Les articles doivent respecter nos Directives aux auteurs, qui paraissent dans le premier numéro de chaque volume et qu'on peut aussi consulter sur notre site web à l'adresse (www.cma.ca/journals/cmaj/auteur.htm). La date limite pour la réception des manuscrits est fixée au 1^{er} mars 1998.

Cathy Younger-Lewis, MD

Book Review Editor, *CMAJ*
Rédactrice, recensions de livres, *JAMC*